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Fællesmøde-nummer 
 
Kære bofælle! 
Vi har fællesmøde torsdag d. 19. september kl. 20.00 i Fælleshuset.  
Du får derfor her igen et særligt fællesmøde-nummer af Bakkanalen med de nye ting, du skal bruge 
til mødet.  
Pbv 
Lise 
 
 
 
Indhold i dette nummer 
Dagsorden til fællesmøde torsdag d. 19/9 .............................................................................. s. 2 
Referat fra fællesmødet d. 21/8 (pkt. 4) ............................................................................... s. 3-4 
Referat af bestyrelsesmøde d. 10/9 ..................................................................................... s. 5-6 
Beplantning af skråning minus drivhus ved hus 1 (pkt. 5a) ................................................. s. 7-8 
Plantning af egetræ mod vest ved hus 15 (pkt. 6a) ................................................................ s. 9 
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Dagsorden for Fællesmøde 
torsdag den 19. september 2019 kl. 20.00 

 
 
1. Valg af ordstyrer 
 
 
2. Referent og tonemestre 
Det er hus 4’s tur til at tage referat, og de finder selv en afløser, hvis de ikke kan komme. Det er hus 
6's tur til at være tonemester, og de finder selv en afløser, hvis de ikke kan komme.  
 
 
3. Godkendelse af dagsorden 
 
 
4. Godkendelse af referat  
Godkendelse af referat af fællesmødet onsdag den 21. august (se s. 3-4).  
 
 
5. Punkter til beslutning 
a) Beplantning af skråning – drivhus udgår - v. hus 1 (se s. 7-8) 
b) Etablering af ”jubilæumsgruppe”. Bestyrelsen lægger op til max 5 bofæller. Gruppens formål er at 

komme op med plan inkl. budget for afholdelsen. Denne plan afstemmes på cafe-møder og 
fællesmøder og bør være endelig godkendt inden generalforsamling i april 2020. 
Navne på kandidater kan evt. stiles til bestyrelsen inden dette fællesmøde. 

 
 
6. Punkter til debat 
a)  Plantning af egetræ mod vest v. hus 15 (se s. 9) 
 
 
7. Nyt fra bestyrelsen, udvalg, interessegrupper og opfølgning på opgaver 
a) Orientering fra energnisterne 
b) Orientering fra bestyrelsen 

 
 
 
8. Eventuelt 
 

 
 
 
 

Vel mødt – bestyrelsen 
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Referat af fællesmødet onsdag den 21. august 2019 
 
Til stede: Hus 1 Tine, Hus 3 Sebastian, Hus 4 Dan, Hus 5 Anne-Lise, Hus 6 Christian, Hus 8 Kim, 
Hus 10 Torben, Hus 12 Hanne, Hus 13 Erik og Lisbet, Hus 14 Lene, Hus 15 Charlotte, Hus 17 
Jørgen, Hus 19 Torben og Gerda, Hus 20 Johan, Hus 21 Ditte, Hus 24 Mette, Hus 25 Jacob, Hus 26 
st. Søren     

  

 1.  Valg af ordstyrer 

 Christian Hus 6 blev valgt til ordstyrer 

  

2.  Valg af referent 

Sebastian hus 3 blev valgt som referent. Anne Lise fra Hus 5 blev valgt til tonemester. 

  

3. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt.  

 

4. Godkendelse af referat fra sidste fællesmøde den 18. juni 2019 

Referatet blev godkendt uden bemærkninger.  

 

5. Punkter til beslutning. 

Der var ingen punkter til beslutning 

   

6. Punkter til debat 

a. Svelleprojekt beplantning v. hus 1. Tine udlægger haveplanen vedhæftet som bilag 1 til 
særudgaven af Bakkanalen. Efter en spørgerunde til opklaring af projektets konkrete 
udformning, blev forskellige holdninger til projektet debatteret. Debatten fulgte 3 hovedspor:  

1) Diskussion om fællesjord       

a. Må der ligge noget privat på fællesjord  
b. hvem står for driften af det 

2) Valg af beplantning - æstetik og omfang 

a. projektets afgrænsning til vestsiden af nordenden 
b. Naboinddragelse 

3) Projektomfang 

a. Har vi råd? 
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b. Har vi tid/ressourcer 
c. Hvornår er Svelleprojektet færdiggjort  

 

7. Udvalg, interessegrupper og opfølgning på opgaver 

a. Orientering om indvielsen af jordvarmeprojektet fra energnisterne v. Susan 

Susan orienterer om dagen på baggrund af udsendte mail under overskriften Vore tanker om 
indvielse af jordvarme. Susan opfordrede dels alle til at komme, dels til at så mange som muligt 
hjælper til på dagen 

b. Orientering fra bestyrelsen  
• Formanden orienterede om Bakkens overordnede økonomi og blev suppleret af kasseren. 

Hovedbudskabet var at den million vi tidligere i frimidler i dag er spist op af planlagte 
projekter. Dette ikke faretruende, men der manes til omtanke ved planlægning af større 
udgifter. Herudover skitserede formanden rammerne for en helhedsplan for Bakken.    

• Formanden orienterede om de mulige rammer for 40-års jubilæet. Bestyrelsen nedsætter et 
6-mandsudvalg som skal stå for koordineringen af projektet som mødet bakkede stærkt op 
om 

• Jørgen Skielbo orienterede om skraldeprojektet og lægger op til at interesserede kan melde 
sig ind i udvalget.    
 
 

8. Eventuelt 
 Der var ingen bemærkninger under Eventuelt 

 

Sebastian, 21.08.19 

  



 5 

 
Referat af bestyrelsesmøde tirsdag d. 10. september 2019 kl. 20 
 
Til stede 
Torben, Jacob, Mette, Jørgen 
 
Fraværende 
Lise 
 
Pkt. 1 – Valg af mødeleder  
Jørgen blev valgt til mødeleder  
 
Pkt. 2 – Godkendelse af dagsorden  
Den udsendte dagsorden blev godkendt med mindre justeringer. 
 
Pkt. 3 – Status vedr. GEF 
Kassereren orienterede om status. 
 
Pkt. 4 – Fællesmødedagsorden 
Lise havde fremsendt udkast til dagsorden for fællesmødet den 19.9, der blev godkendt med mindre 
justeringer. Jacob finder ordstyrer til fællesmødet. 
 
Pkt. 5 – Status jordvarme 
Torben Orienterede 
 
Pkt. 6 – Opdatering af listen over ansvarsområder, videre proces 
Eftersom Torbens regneark har kort forventet levetid efter han overleverer - blev det besluttet at 
fastholde listen i word.  
 
Pkt. 7 – Bakkens 40 års jubilæum i 2020 
Der nedsættes et udvalg med maks 5 personer med det formål at fremkomme med et forslag til 
jubilæum inkl budget inden generalforsamlingen. Inddragelse af bofæller via fællesmøder og 
cafemøder.  
 
Pkt. 8 – Bakkens projekter, asfaltprojektet og cykelskurprojektet 
Helhedsplan 
Cykelskure ved fælles hus (Gruppe er etableret)  
Affald (Tine, Jørgen Flemming)  
Asfalt  tbd  
Plantekasser  tbd 
 
Pkt. 9 – Skiltning - Bakken 
Jørgen – skilte ved t krydset. 
Alm gadeskilt ved indkørsel ( Jørgen)  
Gadeskilt bakken (Bliv inspireret af landsbyen)  Torben  
 
Pkt. 10 – Nyt fra bestyrelsesmedlemmer 
Torben foreslog visionsmøde  - enighed. Torben sender ud.   
 
Mette laver håndværkerliste.  
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Jørgen : Der kommer stikkontakter på p pladsen.  
 
Pkt. 11 – Evt. 
Ikke yderligere 
 
Referent:  
Torben  
 
OBS! Næste bestyrelsesmøde: tirsdag den 8. oktober 2019 kl. 20.00. 
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Forslag til træer til den nordlige skråning udfor hus 1
Indregnet er det som ligger udenfor vores matrikel (kun nordside)
Planter til kålgård, drivhus samt østsiden af huset er ikke medregnet

Nr. i planteliste Plante Pris Antal Totalpris Forhandler
154 Kvæde 225 1 225 Westergaards
26 Morbær 250 1 250 Westergaards
10 Aprimira 325 1 325 Fuglebjerggaard
42 Hassel 375 1 375 Westergaards
33 Hyld 160 1 160 Jespers Planteskole
89 Amelanchia 175 1 175 Fuglebjerggaard
99 Akasie 389 1 389 Jespers Planteskole
46 Blærenød 215 1 215 Kridtvejsplanter
35 Valnød 375 1 375 Westergaards

Buske, småplanter m.m.

133 Vinbrombær 130 4 520 Kridtvejs planter
73 Mangebladet sølvblad 55 2 110 Planteskoler.dk
71 Sølvblad 55 5 275 Planteskoler.dk
92 Havtorn 100 3 300 Fuglebjerggaard
138 Sort hindbær 188 2 376 Fuglebjerggaard
144 Surbær/aronia 125 4 500 Westergaards
156 Krybende hindbær 59 10 590 Plantertilhaven.dk
162 Jordbær 12 30 360 Kridtvejs planter
263 Kulsukker 80 4 320 Naturplanteskolen
84 Hvidtjørn 225 1 225 Westergaards
151 Stikkelsbær 80 3 240 Fuglebjerggaard
72 Sølvblad limelight 55 4 220 Planteskoler.dk
193 Humle 175 3 525 Fuglebjerggaard

Bilag A: Engbeplantning

1 Rød hjortetrøst 55 2 110 Plantetorvet
2 Haveklinte 23 2 46 Plantetorvet

3
Elefantgræs Miscanthus 
"Malapartus" 100 1 100 Jespers Planteskole

4 Duehoved 39 3 117 Jespers Planteskole
5 Lodden løvefod 33 2 66 Jespers Planteskole

6
Elefantgræs Miscanthus 
"kleine silberspinne" 120 1 120 Jespers Planteskole

7 Plettet tvetand "Pink pewter" 33 3 99 Jespers Planteskole
8 Floks "Rosalinde" 39 3 117 Jespers Planteskole
9 Kattehale 39 3 117 Jespers Planteskole
10 Perlekurv 39 3 117 Jespers Planteskole
11 Hvid purpurhat 39 3 117 Jespers Planteskole
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12 Blåaks, sesleria heufleriana 47 3 141 Jespers Planteskole
13 Calamintha, bjergmynte 39 5 195 Jespers Planteskole
14 Anisisop 33 5 165 Jespers Planteskole
15 Elefantgræs "flamingo" 240 1 240 Jespers Planteskole
16 Alunrod "rachel" 60 3 180 Jespers Planteskole
17 Skønhedsøje 39 3 117 Jespers Planteskole
18 Elefantgræs "Ferne osten" 120 1 120 Jespers Planteskole
19 Elefantgræs "Undine" 120 1 120 Jespers Planteskole
20 Panicum, "heavy metal", hirse 100 1 100 Jespers Planteskole
21 Purpursolhat 80 3 240 Jespers Planteskole
22 Floks "David" 47 3 141 Jespers Planteskole
23 Guldjordbær, Waldsteinia 22 3 66 Jespers Planteskole
25 Rødbladet hyld 160 1 160 Jespers Planteskole
26 Blodgræs 60 3 180 Jespers Planteskole
27 Natviol 40 3 120 Jespers Planteskole
31 Digitalis fingerbøl 40 3 120 Jespers Planteskole
32 Liljer 50 3 150 Jespers Planteskole
33 Palmeliljer 90 3 270 Jespers Planteskole
34 Sasa Japonica 170 1 170 Jespers Planteskole

I alt: 11171,00
Uforudsete udgifter (10%): 1117,10
Fragt overslag: 750,00

Total: 13038,10
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Forslag til fællesmødet 

  

Hus 14 vil gerne forære Bofællesskabet et mellemstort egetræ til foldene. 

  

Vi besluttede for snart mange år siden at plante et stort egetræ ude på foldene lidt skråt sydvest for 
det sydvestlige hjørne af søfolden. 

  

Hullet blev gravet, mulden lagt i og så groede det til, og ingen ved vist præcist hvor hullet er i dag. 

  

I forbindelse med at vi diskuterede hvad vi skulle ønske os – og give hinanden – i anledning af vores 
sølvbryllup, fik vi ideen til, at vi skulle ønske os et stort egetræ, som vi 

  

kunne forære Bofællesskabet og plante ude på marken og dermed få den gamle beslutning ført ud i 
livet. 

  

Ved at vi forærer Bofællesskabet træet, så er det bofællesskabet, som har retten over træet – også 
hvis Bofællesskabet om x antal år vil fælde det af en eller anden grund. 

  

Men den slags kræver en fællesmødebeslutning, så spørgsmålet er om Bofællesskabet vil have 
sådan et to-fire meget højt egetræ. 

  

Vi sørger af gode grunde for indkøb og plantning. 

  

Mvh. Lene og Arne 

 
 


